
Protokół Nr 16/2015 
z Komisji Stałych 

Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku 
z dnia 20 listopada 2015 roku 

l. KOMISJA ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA 
2. KOMISJA OŚWIATY, KULTURY, ZDROWIA I SPRAW SOCJALNYCH 
3. KOMISJA BUDZETU I INTEGRACJI Z UNIĄ EUROPEJSKĄ 
4. KOMISJA GOSPODARKI KOMUNALNEJ, ŁADU I PORZĄDKU PUBLICZNEGO 

W dniu 20 listopada 2015 roku o godz. 9.30 w sali Konferencyjnej Stadionu Miejskiego w 
Nowym Miasteczku odbyło się posiedzenie Komisji Stałych Rady Miejskiej w Nowym 
Miasteczku. W posiedzeniu komisji uczestniczyło czternastu (14) radnych na 14 pełnego 

składu. Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowym Miasteczku Józef 
Werner - który nie jest członkiem żadnej z komisji. 

Proponowany porządek obrad: 
l. Otwarcie komisji. 
2. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad komisji. 
3. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 
4. Projekt uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości 
5. Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę 

obliczenia podatku rolnego . 
6. Projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych 
7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy na 2016 rok Gminy 

Nowe Miasteczko z organizacjami pozarządowymi , oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w 2016 
roku dla Powiatu Nowosolskiego na zadanie bieżące związane z utworzeniem 
stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

9. Projekt uchwały w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w 
Nowym Miasteczku 

10. Sprawy bieżące 
11. Zakończenie posiedzenia komisji stałych . 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Józef Werner zapytał na wstępie czy nikt nie ma nic przeciwko 

temu aby to on przewodniczył komisji - nie było sprzeciwu. 

Przewodniczący przywi tał wszystkich zgromadzonych na posiedzeniu komisji stałych, Panią 

Burmistrz, Panią Sekretarz oraz wszystkich gości - . W posiedzeniu uczestniczyło czternastu 
radnych (14). 

2. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad komisji. 

Pani Burmistrz poprosiła o wniesienie do programu uchwał które będą głosowane na sesji 

przewodniczący ogłosił przerwę celem uści ś l en i a punktów programu . 



Po przerwie ustalono program przewodniczący przeczytał nowy porządek obrad komisji. 

1. Otwarcie komisji . 
2. Wprowadzenie ewentualnych zmian do porządku obrad komisji . 
3. Uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych . 
4. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości . 

5. UChwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obl iczenia 
podatku rolnego . 

6. Uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych 
7. Uchwała w sprawie zmian w planie budżetu Gminy Nowe Miasteczko na 2015 r. 
8. Uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy na 2016 rok Gminy Nowe 

Miasteczko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego. 
9. Uchwała w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w 2016 roku 

dla Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane z utworzeniem 
stanowiska Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Nowe Miasteczko 

11. Uchwała w sprawie przystąpienia do porozumienia z Powiatem Nowosolskim w 
sprawie przebudowy drogi gminnej w Żukowie 

12. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z 
mieszkańcami gminy Nowe Miasteczko. 

13. Uchwała w sprawie nadania statutu Ośrodkow i Pomocy Społecznej w Nowym 
Miasteczku. 

14. Uchwała w sprawie przystąpienia do porozum ienia z Za rządem Dróg 
Wojewódzkich w sprawie przebudowy drogi gminnej w Borowie Wielkim 

15. Sprawy bieżące 
16. Zakończenie posiedzen ia komisji stałych . 

Przystąpiono do głosowania nad nowym porządkiem obrad głosowano : 14 za 
wstrzymujących się ° przeciw. 
Przewodniczący oddal głos Markowi Miszczakowi strażnikowi miejskiemu. Pan strażnik 

zakomunikował iż przed likwidacj a straży miejskiej należy poczekać na ostateczne 
rozstrzygniecie problemu radarów i aktualnych zarejestrowanych mandatów przez rząd RP i 
ustawodawcę , ponieważ jeżeli aktualne mandaty będą miały być załatwione do kOllca, to pracy 
w straży będzie jeszcze na kolejny rok. Pani Burmistrz wyjaśniła, że omawiana dziś uchwala o 
konsultacjach społecznych nie tyczy się tylko i wyłączni e straży miejskiej. 

3. Uchwala w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Anie Rogala o przedstawienie projektu uchwały. Pani 
Burmistrz zakomunikowała że proponuje zwiększenie podatków o 3 %. Była to jedyna 
propozycja i nad nią przystąpiono do głosowani a .- uchwala została zaopiniowana pozytywnie 
następującym i głosami - za 11 , przeciw 0, wstrzymujących 3. 

4. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomośc i. 

Przewodniczący Rady poprosił Pan i ą Anie Rogala o przedstawienie projektu uchwały, Pani Rogala 
przedstawiła projekt uchwały i stawki zaproponowane przez Burmistrza które zwiększają podatek o 
3 %. Przewodniczący zapytał czy są uwagi w sprawie tej uchwały - nie było. Zwiększen i e 

podatków o 3 %. było jedyna propozycja i nad nią przystąpiono do głosowania. Uchwała zo stała 

zaopiniowana pozytywnie nas t ępuj ącymi głosami: za 14, przec iw 0, wstrzymujących O. 

5. Uchwała w sprawie obniżenia ceny skupu żyta stanowiącej podstawę obliczenia 



podatku rolnego. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Anie Rogala o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Rogala zakomunikowała, że propozycja Burmistrza jest stawka 41,43 zł. Przewodniczący 

zapytał czy są uwagi w sprawie tej uchwały - nie było. Stawka 41,43 zł była jedyną propozycją i 
nad nią przystąpiono do głosowania Uchwała została zaopiniowana pozytywnie następującymi 
głosam i: za 13, przeciw 0, wstrzymujących 1. 
Radny Pawliszyn wyjaśnił swój głos przeciwny uchwale. 

6. Uchwala w sprawie określenia wzorów formularzy podatkowych 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Anie Rogala o przedstawienie projektu uchwały. Pani Ania 
Rogala omówiła uchwale w szczegółach. Przewodniczący zapytał czy są uwagi w sprawie tej 
uchwały - nie było. Przystąpiono do głosowania - uchwala została zaopiniowana pozytywnie 
następującymi głosami: za 12, przeciw 2, wstrzymujących O. 

7. Uchwala w sprawie zmian w planie budżetu Gminy Nowe Miasteczko na 2015 r. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Zastępcę Skarbnika Dorotę Jatczak o przedstawienie projektu 
uchwały. Pani Jatczak przedstawiła szczegółowo plan zmian w dochodach i wydatkach budżetu. 
Pytania w sprawie poszczególnych pozycji zadawali Radny Brusik i Wiceprzewodnicząca Rady 
Miejskiej Irena Szpilka. Pani Dorota Jatczak wytłumaczyła wątpliwości. Radny Brysik zadał 
pytanie dlaczego tak znacznie zwiększono pozycje wydatków na wynagrodzeniach. Odpowiedzi 
udzieliła Pani Zastępca Skarbnika. Radna Irena Gerlip zapytała ile właściwie płacimy za I punkt 
oświetleniowy . Odpowiedzi udzielił Andrzej Włodarczak. Pani Jatczak dodała iż nie ujęto w 
projckcic uchwały kwoty 50 zł które należy wpłacić do NOF i to chciałaby dołączyć do projektu. 
Radna Żmijowska zapytała czy gmina nadal jest w lowosolskim Obszarze Funkcjonalnym -
Odpowiedziała Pani Burmistrz. 
Przewodniczący zapytał czy są pytania w sprawie tej uchwały - nie było. Przystąpiono do 
głosowania .- uchwala została zaopiniowana pozytywnie następującymi głosami: za 12, przeciw I, 
wstrzymujących l . 
Glos zabrał Michał Brusik który miał wątpliwości co do pozycji zwiększanych w budżecic o 1/3 -
tak duże zmiany są niepokojące. 
Przewodniczący zarządził 5 min przerwy. 

8. Uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy na 2016 rok Gminy Nowe 
Miasteczko z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego. 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Małgorzatę Tarczyńską o przedstawienie projcktu uchwały. 
Rozmawiano na temat podziału kwoty na klub sportowy i pozostałe organizacje- tzw. małe granty. 
Przewodniczący zapytał czy są pytania w sprawie tej uchwały - zaznaczono że kwota do 
rozdysponowania w ramach uchwały to zgodnie z zapisem punku XI uchwały - nie więcej ni ż 60 
tys. zł. 
Przystąpiono do głosowania .- uchwala została zaopiniowana pozytywnie następującymi glosami: 

za 13 głosów, l wstrzymujący, ° przeciw. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej w 2016 roku dla 
Powiatu Nowosolskiego na zadania bieżące związane z utworzeniem stanowiska 
Powiatowego Konserwatora Zabytków. 

Przcwodniczący Rady poprosił Panią Burmistrz o przedstawienie projektu uchwały . 

Przewodniczący zapytał czy są pytania w sprawie tej uchwały - nie było. Przystąpiono do 
głosowania .- uchwala została zaopiniowana pozytywnie następującymi głosami: za 13 głosów, I 
wstrzymujących, O przeciw. 



10. Uchwala w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wod ę' i zb ioro we 
odprowadzenie ścieków na terenie gminy Nowe Miasteczko 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Andrzeja Włodarczaka o przedstawienie projektu uchwały. 
Pani Iren Szpilka zaapelowała do Pani Burmistrz o niepodnoszenie cen za wod'r i śc iek i. Pani 
Burmistrz wyjaśniła , że koszty dostarczania są wyso ki e i rosn ą . Radny Miszczak wyjaśn iał że 

należy zwic;:kszyć stawki pon ieważ należy dbać o infrastruktury wodociągów i kanali zacji. 
P rzewodniczący zapytał , czy stawki są zaakceptowane przez Pani ą Burmistrz - odpowiedź. była, że 

tak są zaakceptowane. Wywiązała si ę dyskusja na temat skutków niepodjęcia uchwały pod 
głosowanie przez Radę. Radny Miszczak i Brysik zaapelowali aby podjąć uchwałę i zatwierdz i ć 

podwyżkę o 15 groszy za m3 wody i ścieków. 

Przewodniczący zapytał ezy są jeszcze dodatkowe pytania w sprawie tej uchwały - nie było. 
Przyst2lP iono do głosowani a .- uchwała została zaopiniowana pozytywnie następującymi głosami: 

za 13 głosów O wstrzym ujących l przeciw. 

11. Uchwala w sprawie przystąpienia do porozumienia z Powiatem Nowoso lskim w 
sprawie przebudowy drogi gminnej w Żukowie 

Projekt uchwały przedstawiła burmistrz Przewodniczący zapytał, czy są pytania w sprawIe tej 
uchwały - nie było. 
Przystąpiono do głosowan i a .- uchwała została zaopi niowana pozytywnie następującymi głosami: 
za 14 głosów O wstrzymujących O przeciw. 

17. Uchwała w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji spo łecznych z 
mieszkańcami gminy Nowe Miasteczko. 
Projekt przedstawiła sekretarz Justyna Majczak. Pytań nie było. Przewodniczący zapytał czy są 
pytania w sprawie tej uchwały - nie było . 

Przystąpiono do głosowania .- uchwała została zaopiniowana pozytywnie nastypującymi głosam i: 

za 14 głosów O wstrzymujących O przeciw. 

18. Uchwała w sprawie nadania statutu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Nowym 
Miasteczku. 
Projekt uchwal przedstawiła Burmistrz oraz przybyła na komisj e Mirosława Baranowska -
księgowa OPS. Radna Pabierowska zapytała czy korzystający z pomocy społecznej mogą 

wykonywać prace społecznie użyteczne. Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania w 
sprawie tej uchwały - nie było. 
Przystąpiono do głosowania .- uchwała została zaopin iowana pozytywnie następującymi głosami : 

za 14 głosów O wstrzymujących O przeciw. 

19. Uchwała w sprawie przystąpienia do porozumienia z Zarządem Dróg Wojewódzkich w 
sprawie przebudowy drogi gminnej w Borowie Wielkim 
Projekt uchwal przedstawiła Burmistrz. Radna Żmijowska zaproponowała , aby uchwałę z powodu 
braku materiałów (treśc i Uchwały) zaopiniować i przegłosować na sesji - radni wyrazili zgodę na 
takic rozwiązanie. 

20. Sprawy bieżące 
Radna Pabierowska zapytała o postęp i sytuacje na jakim etapie są prace nad biogazowniami. 
Odpowiedziała Pani Burmistrz. Radna Pabierowska zapytała czy mała biogazownę może powstać 
bez konsultacji i zezwoleń - Burmistrz odpowiedziała, że tak - taka jest obecnie sytuacja prawna. 
Wywiązała s i ę dyskusja nt. uciążliwości biogazowni dla społeczeństwa. Radny Miszczak zapytał 

jeżeli powstanie biogazownia, czy nie będzie miało to wpływu na plony rolników. Odpowiedział 
Radny Borkowski. 
Radny Michał Brysik zapytał Panią Burmistrz czy dostała zgłoszenie od mieszkaI1ców dotyczące 



montażu spowalniaczy na ul icach Marcinkowskiego, Plac Cmentarny, oraz tabliczek 
informacyj nych na Osiedlu Wrocławskim. Burmistrz odpowiedziała ze nie . Radny postulował aby 
komisje - zwłaszcza Gospodarki Komunalnej Ładu i Porządku Publicznego - swoje protokoły i 
wnioski przedstawiały na radzie . Odpowiedział radny Zwarycz - wyjaśnił zasadność wniosków 
które opiniowała i przekazała do wykonania Pani Burmistrz Komisja Gospodarki Komunalnej, 
potwierdziła to Pani Irena Gerlip. Wywiązała siy dyskusja nt. procedowania wniosków 
mieszkallcÓW przez Rade do Burmistrza, oraz zasadności zwoływania komi sji gospodarki 
komunalnej poza komisjami wspólnymi. 
Pani Irena Gerlip zapytała o planowanie przydziału mieszkania po panu »»»»»»» . 
Burmistrz odpowi edzi ała , że mieszkanie jest to przeznaczone do sprzedaży. Pani Burmistrz 
zakomunikowała i ż obecnie dłużnicy czynszowi będą odpracowywać swoje długi w pracach na 
rzecz Gminy. 
Pani Gerlip zapytała o wniosek od księdza proboszcza wsprawie dofinansowanie remontu kościoła 
Marii Magdaleny. Burmistrz odpowiedziała i ż pisma takiego nie widziała i w jeże li wpłynęło w 
trakcie roku budżetowego , to pisma takie dostają odpowiedz iż nie ma zabezp ieczonych środków w 
budżecie. 

Przewodniczący przedstawił wniosek Pana Wojciecha Jachimowicza w sprawie dofinansowania 
zabytkowego dworu w szybie , i przekazał te wnioski do komisji stałych celem omówienia w czasie 
debaty nad projektem budżetu na 2016 rok . Przedstawił także pismo w odpowiedz na pismo któ re 
zostani e wysłane do wnioskującego Wojciecha Jachimowicza. 
Radna Żmijowska zapytała o to czy audyt OPS już się zakoóczył. Pani Burmistrz odpowiedziała ze 
tak i że będzie opublikowana np. na BlP - ie Gminy. Zapytała także o to czy dyrektor GOK 
dostarczył projekt działalności na 2016 rok- Burmistrz odpowiedział że nie. 
Radny Miszczak wnioskował aby Burmistrz wnioskowała do zarządcy drogi o wyremontowanie 
najbardziej zagrożonych odcinkach ( na zakrętach) drogę wojewódzka przez Borów Wielki . Pani 
Burmistrz odpowiedziała że pismo takie już zostało wysłane. Radna Gerlip zwróciła uwagę że w 
Żukowie mieszkaócy zgłaszaj niedziałające lampy i że należy je naprawić. 
Pani Burmistrz zakomunikowała że zostan ie dokonany zakup wozu z podnośniki em do wymiany 
żarówek w oświetlaniu ulicznym. 
Radna Podgórska zapytała o możliwość wypożyczania podnośnika przez spółdzielnie 

mieszkaniową. Pani Burmistrz odpowiedziała że podnośnik będzie można normalnie za odpłatność 

wynajmować. 

Prl.ewodniczący przedstaw ił pismo pana Jachimowicza dotyczące uchwały Rady Miejsk iej o 
uznaniu skargi na dz i ałalność burmistrz za bezzasadną. Przewodniczący nas tępn i e odczytał 

odpowiedz jaką wyś l e do Pana Jachimowicza . 
Pani Burmistrz zabrała głos i wytłumaczyła. 
Przwodniczący odczytał podziękowanie Pani Małgorzaty Tarczyóskiej - odchodzącej z pracy 
Urzędzie Miejskim . 
Przewodniczący zapytał czy na sesji będą potrzebni pracownicy urzędu celem dalszego wyjaśn i ania 

uchwal. Radni odpowiedz ieli ze ni e jest potrzebna obecność pracowników. 

4. Zakończen ie posiedzenia komisji . 

Przewodniczący zakończył posiedzenie komisji wspólnych. 
Protokół został sporządzony na podstawie nagrania z nośnika cyfrowego. 
Protokół wraz z nagraniem z komisji jest dostępny na stroni e internetowej BlP Urzędu M'ejs lego . 

Protokołował~ 

Wj:ltf 


